
Protokół nr LIV/2023 

 z dnia 29 czerwca 2023r 

Obradom sesji przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska — Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz. 

Sesja rozpoczęła się 29 czerwca br o godzinie 15:00 w sali sesyjnej urzędu gminy w Lubaszu 

 a zakończyła o godzinie 17:00 tego samego dnia. W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni 

goście. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków rady. 

Obecni: 

1. Żaneta Andrzejewska 

2. Leszek Arend  

3. Paweł Janusz Borowiak  

4. Sławomir Dams  

5. Paweł Dobosz  

6. Katarzyna Fiałkowska  

7. Monika Golik  

8. Andrzej Macyszyn  

9. Jacek Michalak  

10. Estera Nobik  

11. Andrzej Nowak  

12. Elżbieta Nowak  

13. Michał Stawujak  

14. Lucyna Urbaniak – Pielka  

15. Kazimierz Wicher 

Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Skarbnika Gminy. Powitała również  

dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszonych gości. 

Ad. 1)  

ad 1) Przewodnicząca Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym otworzyła obrady LIV sesji VIII kadencji Rady Gminy Lubasz.  

Po sprawdzeniu kworum stwierdziła, że na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest  

12 radnych i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

ad 2) wybór sekretarza obrad 

 

Przewodnicząca Rady Gminy na sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego Panią Lucynę 

Urbaniak - Pielka, która wyraziła zgodę aby być sekretarzem obrad. 

 

Głosowano w sprawie wyboru sekretarza obrad.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 



Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Andrzej 

Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Kazimierz 

Wicher 

BRAK GŁOSU (1) 

Lucyna Urbaniak – Pielka  

NIEOBECNI (4) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz, Monika Golik, Michał Stawujak  

 

Przewodnicząca po głosowaniu stwierdziła, że sekretarzem obrad została Pani Lucyna 

Urbaniak – Pielka. 

 

ad 3) przedstawienie porządku obrad 
 

Przewodnicząca powiedziała, że porządek obrad został radnym doręczony. Zapytała Wójta 

 i radnych czy mają jakieś uwagi, propozycje do porządku obrad.  

Zgłosił się radny Kazimierz Wicher, który wystąpił z oficjalnym wnioskiem o wycofanie  

z porządku obrad punktu dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

opracowania planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze działki nr 49 w Dębe (pkt 6). 

 

Wobec tego przegłosowano wniosek radnego z pytaniem kto z radnych jest za tym, aby przyjąć 

wniosek radnego Kazimierza Wichra? 

 

Głosowano w sprawie wniosku radnego o wycofanie punktu 6 z porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 2, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Sławomir Dams, Kazimierz Wicher 

PRZECIW (9) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Katarzyna Fiałkowska, Andrzej Macyszyn, Jacek 

Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Lucyna Urbaniak – Pielka  

NIEOBECNI (4) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz, Monika Golik, Michał Stawujak  

 

W wyniku głosowania punkt 6 nie został wycofany z porządku obrad sesji . 

 

Porządek obrad przedstawia się następująco : 

1. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie i stwierdzenie kworum 

2) wybór sekretarza obrad 

3) przedstawienie porządku obrad 

4) przyjęcie protokołu z obrad LIII sesji Rady Gminy Lubasz 

5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie LIII sesji rady gminy Lubasz 

6) informacja Wójta w okresie między sesjami. 

2. Podsumowanie działalności Młodzieżowej Rady Gminy w Lubaszu w roku szkolnym 

2022/2023.- przedstawienie sprawozdania. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 



1) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt w Gminie Lubasz na rok 2023 

2) określenia stawki za kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu 

rodzicom dzieci, młodzieży i uczniów z niepełnosprawnościami kosztów przewozu do 

placówek oświatowych 

3) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze działki nr 116/4 we wsi 

Kruteczek 

4) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Działkowej we wsi 

Dębe 

5) nadania nazwy przedłużeniu ulicy Porzeczkowej w miejscowości Lubasz 

6) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 

obszarze działki nr 49 we wsi Dębe 

7) rozpatrzenie petycji L.H. 

8) w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z terenów publicznych położonych przy 

Jeziorze Wielkim w Lubaszu 

9) zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok 

10) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2023-2036 

11) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko - Trzcianeckiemu w m. Krucz 

12) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko - Trzcianeckiemu w m. Bzowo 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Zakończenie obrad. 

 

Radni i wójt nie mieli więcej uwag do porządku obrad, dlatego Przewodnicząca Rady Gminy 

przeszła do następnego punktu porządku obrad.  

 

ad 4) przyjęcie protokołu z obrad LIII sesji Rady Gminy Lubasz 

 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że sekretarzem obrad LIII sesji była Pani Estera Nobik. 

Poprosiła ją o przedstawienie protokołu z tej sesji. Pani Estera Nobik stwierdziła, że zapoznała się  

z protokołem z obrad sesji, która odbyła się 15 czerwca 2023r. Stwierdziła, że protokół 

odzwierciedla przebieg sesji  i poprosiła radnych o jego przyjęcie bez odczytywania.  

 

Radni nie wnieśli sprzeciwu do protokołu. 

 

Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z obrad LIII sesji Rady Gminy Lubasz.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Andrzej 

Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Lucyna 

Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (4) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz, Monika Golik, Michał Stawujak  

 



 

ad 5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie LIII sesji rady gminy Lubasz 

 

Przewodnicząca powiedziała, że radni otrzymali informację o realizacji uchwał podjętych  

w trakcie obrad  LIII sesji drogą elektroniczną. 

 

Radni nie mieli do tej informacji uwag, dlatego przeszła do następnego punktu porządku obrad. 

 

ad 6) informacja Wójta w okresie między sesjami. 

 

Informację o działaniach w okresie między sesjami przedstawił Wójt Gminy Lubasz Marcin 

Filoda. Wójt powiedział: „Od ostatniej przedstawianej przeze mnie informacji minął 

ponad miesiąc. W tym czasie odbyła się jedna z ważniejszych sesji w roku 

budżetowym- sesja absolutoryjna. Podczas sesji udzieliliście mi Państwo radni wotum 

zaufania oraz absolutorium za 2022 rok. Pragnę jeszcze raz gorąco podziękować za to 

zaufanie. Wspólnie staramy się rozwiązywać najbardziej pilne potrzeby mieszkańców. 

Należą do nich w szczególności: 

1.Działania na rzecz poprawy dostawy wody pitnej do domostw. Wśród tych działań są 

inwestycje wodociągowe. Aktualnie prowadzimy dwie inwestycje: budowę sieci 

wodociągowej z Jędrzejewa do Sławna, która zbliża się ku końcowi oraz budowę 

zbiornika retencyjnego na stacji uzdatniania wody w Sokołowie. Przypomnę, że te dwie 

inwestycje zostaną zrealizowane z pomocą finansową Rządowego Programu Inwestycji 

Lokalnych dla gmin popegeerowskich. Po zrealizowaniu tych inwestycji, stacja 

uzdatniania wody w Jędrzejewie, która sprawia problemy w eksploatacji, zostanie 

wyłączona. Miejscowość Jędrzejewo zostanie przyłączone do stacji uzdatniania wody w 

Sokołowie. W tym projekcie do zrealizowania zostanie jeszcze przebudowa wodociągu 

w Lubaszu w ulicy Bolesława Chrobrego, by zapewnić odpowiedni poziom ciśnienia 

wody dla osiedli najdalej położonych od stacji uzdatniania wody w Lubaszu. 

Opracowana została stosowna dokumentacja, lecz dla zapewnienia maksimum 

efektywności projektu tak pod względem finansowym jak i finansowym, Gminny 

Zakład Komunalny- nasza spółka zleciła audyt techniczny, który powinien dać 

odpowiedź na temat rzeczywistych przyczyn zjawiska braku odpowiedniego ciśnienia i 

określić rzeczywisty zakres prac do wykonania. Jak już Państwo doskonale wiecie, 

Gmina otrzymała dofinansowanie jeszcze do dwóch dużych projektów inwestycyjnych 

na kwotę 1O mln złotych obejmujące budowę wodociągu do Krucza, Kruteczka, 

Dębego, stacji podniesienia ciśnienia oraz zbiorników retencyjnych na Sławienku, 

przebudowy odcinka wodociągu w Stajkowie oraz budowy drogi Miłkowo- Stajkowo na 

odcinku zabudowanym w Miłkowie. Na te inwestycje otrzymaliśmy znowelizowana 

promesę. Trwają prace zmierzające do uzyskania niezbędnych zgód na realizacje - 

przede wszystkim pozwolenia wodno prawnego. Proces przygotowania inwestycji jest 

żmudny i długi, często niezrozumiały dla przeciętnego odbiorcy. Niestety jest konieczny, 

jednak wydłuża okres oczekiwania dla mieszkańców. Przewidujemy ogłoszenie 

przetargu na realizacje obu inwestycji na przełom września - października br. Efekty 

tego postepowania będą widoczne jednak dopiero w przyszłym roku. 

2.Staramy się systematycznie poprawiać stan infrastruktury drogowej. Po zakończeniu 



realizacji ulicy Rolnej w Lubaszu dofinansowanej z Rządowego Programu Przebudowy 

Dróg, przyszedł czas na ulicę Ogrodową. Otrzymaliśmy wsparcie z tego samego 

programu. Umowa  

z Wojewodą Wielkopolskim została podpisana 19 czerwca. Aby prace nad budową drogi 

mogły się rozpocząć, najpierw nasza spółka musi wybudować sieć wodociągową. 

Przewidujemy, że zakończy się to jeszcze w tym kwartale. Ogłoszenie przetargu na 

budowę drogi zaplanowaliśmy na I połowę lipca br. 

Projekt zakończy się finansowo i rzeczowo w przyszłym roku. Otrzymaliśmy również 

dofinansowanie z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych i Leśnych w Poznaniu w 

wysokości 147 tysięcy złotych na modernizację kolejnego odcinka drogi obejmującego 

odcinek około 550 m Kamionka Dulinowa w kierunku Sokołowa. Na tę samą drogę 

otrzymamy wsparcie finansowe z Nadleśnictwa Krucz. Trwają prace przygotowawcze. 

Przewidujemy wykonanie tego odcinka w takiej samej technologii jak ubiegłoroczny 

odcinek w Goraju tj. użycie do utwardzenia pofrezu. Metoda ta sprawdziła się i jest 

oceniana przez fachowców jako skuteczna dla poprawy warunków technicznych dróg. 

Dlatego także rozmawiamy  

o wykonaniu w ten sam sposób odcinka drogi-ulicy Widokowej w Dębem. Wydaje się, 

że  

w chwili obecnej jest to bardzo efektywna i relatywnie tania technologia modernizacji 

dróg. 

Po otrzymaniu dofinansowania z Nadleśnictwa Krucz w wysokości 50 tysięcy złotych 

oraz 1O tysięcy złotych pomocy finansowej od Miasta Czarnków niebawem przystąpimy 

do naprawy drogi będącej własnością Gminy Lubasz a położonej w obrębie Miasta 

Czarnków i prowadzącej do ogródków działkowych. Remont, wedle porozumienia z 

Czarnkowem, powinien zakończyć się w miesiącu sierpniu. 

Otrzymaliśmy dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Wielkopolskiego w ramach programu „Kulisy kultury" w wysokości 130 tysięcy złotych. 

Nasz udział w tym projekcie wynosi 120 tysięcy złotych. Projekt obejmuje remont 

amfiteatru w zakresie dostępności do osób z niepełnosprawnościami, jego odnowienie 

oraz budowę zasilania energetycznego przyscenicznego. Jest to długo wyczekiwana 

realizacja wniosków Państwa radnych oraz Dyrektora GOK. Wszczęto już proces 

wyłonienia wykonawców zadania, który musi zakończyć się do sierpnia br. Zakończenie 

remontu, ze względu na to że prace będą mogły rozpocząć się po zakończeniu sezonu, 

przewidujemy w miesiącu październiku. 

W dalszym ciągu oczekujemy na rozstrzygnięcie wniosków złożonych do programu 

POLSKI ŁAD w zakresie remontu budynku dawnej szkoły w Goraju, a także na remonty 

dróg, do którego zgłosiliśmy remont drogi w Kruteczku do drogi wojewódzkiej oraz w 

Kamionce. 

Kończą się prace związane z rozbudową placu zabaw na ulicy Rolnej. W roku bieżącym 

wykonano już parking przed tym placem oraz w ramach dofinansowania z Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich poprzez LGD czarnkowsko- trzcianecką wykonaliśmy 

siłownię oraz zamontowaliśmy urządzenia workout. W urządzenie placu zaangażowali się 

sami mieszkańcy osiedla, którzy wykonali ogrodzenie placu oraz bramę wjazdowa. Przed 

wejściem wykonali we własnym zakresie i posadowili tablice ogłoszeń. Obecnie kończą 

się prace związane z wykonaniem bezpiecznej nawierzchni pod urządzeniami. Plac 



będzie otwarty od lipca. 

Zakończył się rok szkolny 2022/2023. uroczyste zakończenia odbyły się we wszystkich 

szkołach i przedszkolu. Szkoły pożegnały absolwentów klas VIII a przedszkole 

siedmiolatki, które od 1 września rozpoczną naukę w szkołach. Tradycyjnie 

przedszkolakom ufundowaliśmy nagrody w postaci kredek i słodkości. Najlepszej 

absolwentce szkoły podstawowej w gminie Kalinie Żaczek ze szkoły w Lubaszu, która 

osiągnęła średnia 

 5,56 oraz Larysie Ciesiółka zaangażowanej w sprawy społeczne wręczyłem nagrody 

Wójta. Wcześniej z absolwentami pożegnała się Edukacja Lubasz. Tutaj także 

wręczyliśmy wyróżnienia za aktywność społeczną uczennicom Marii Wincenty oraz 

Jagodzie Rozmiarek. Z okazji zakończenia roku szkolnego wszystkim Dyrektorom, 

Nauczycielom, Pracownikom Administracji oraz Rodzicom składamy najserdeczniejsze 

podziękowania za całoroczną współpracę. Życzymy, by okres wakacyjny był czasem 

odpoczynku i radości. Wszystkim uczniom i uczennicom gratulujemy osiągniętych 

wyników oraz życzymy niezapomnianych, słonecznych i bezpiecznych wakacji, 

interesujących podróży, niezapomnianych wrażeń, uśmiechu na co dzień oraz 

szczęśliwego powrotu do szkoły. 

Czas wakacji to czas wypoczynku, ale także wielu niebezpieczeństw które czekają w 

związku z nim. Połowa czerwca to tradycyjny termin organizacji spotkania dla dzieci, 

nauczycieli poświęconego bezpieczeństwu podczas wakacji. Ważne informacje 

przekazali ratownicy WOPR oraz policjanci z Posterunku w Lubaszu. Dzieci, w tym 

przedszkolaki wykazały się ogromnym zrozumieniem tematu i wiedzą, jak zachowywać 

się na plaży, podczas upałów i wakacyjnych wyjazdów. W spotkaniu wzięły udział dzieci 

i przedszkolaki z lubaskich placówek oświatowych. 

Okres wiosenno -letni sprzyja organizacji spotkań rekreacyjnych. Organizatorami tych 

imprez są nasze samorządy wiejskie oraz Gminny Ośrodek Kultury. Na uwagę zasługują: 

- noc świętojańska nad jeziorem w Lubaszu, gdzie mieszkańców zaproszono do konkursu 

na wianek, taneczną zabawę z dj, połączoną z karaoke, a z myślą o najmłodszych. O 

godzinie 23.00 odbył się pokaz fajerwerków. Dziękujemy wszystkim za uczestnictwo, a 

śpiewającym gratulujemy umiejętności wokalnych, 

- turniej wsi. W rywalizacji uczestniczyło jedenaście wsi sołeckich, a do wykonania było 

dziesięć zróżnicowanych konkurencji. Całe wydarzenia służyć ma integracji 

społeczności lokalnej. Chciałbym poinformować, że zwyciężyła wieś Miłkowo, przed 

Stajkowem i Klempiczem. Gratulacje kierujemy do sołtysek i sołtysów, uczestników i 

widzów, a słowa podziękowania do sędziów, którzy mieli sporo pracy w liczeniu i 

mierzeniu. Turniej Wsi 2023 odbywał się w ramach realizowanego ogólnopolskiego 

programu LZS „Animator sportu w środowisku wiejskim". 

- zawody sportowo- pożarnicze w Prusinowie, które odbyły się 17 czerwca br. 

Do rywalizacji stanęły jednostki OSP z terenu naszej gminy tj. Lubasz, Krucz, Prusinowo, 

Kamionka, Jędrzejewo i Sokołowa. Ogólnie brało udział 19 drużyn w tym 4 drużyny 

kobiece, 5 drużyn MDP Chłopcy, 8 drużyn seniorów. Poza konkurencja, jednostka OSP 

Sokołowa wystawiła dziecięcą drużynę pożarnicza poniżej 1O lat. Dzieci brały udział 

w zawodach wraz z opiekunami. Zawodnicy walczyli o zwycięstwo w dwóch 

konkurencjach: biegu sztafetowym i ćwiczeniach bojowych. Aby wygrać trzeba było 

wykazać się dużą sprawnością, precyzją, zaradnością i co najważniejsze zgraniem w 

drużynie. Niezwykle widowiskowe były ćwiczenia bojowe. Młodzi strażacy musieli jak 



najszybciej połączyć węże strażackie z motopompą i strącić strumieniem wody pachołki 

i tarcz. 

Zawody oceniali dh Tomasz Cybulski i dh Piotr 

Cyrulik. Na podium jak to bywa stanęli najlepsi: 

- I miejsce w zawodach Sportowo- Pożarniczych kategoria: Młodzieżowe 

Drużyny Pożarnicze - OSP Krucz 

- II miejsce w zawodach Sportowo- Pożarniczych kategoria: Młodzieżowe 

Drużyny Pożarnicze -OSP Sokołowa, 

- III miejsce w zawodach Sportowo- Pożarniczych kategoria: Młodzieżowe 

Drużyny Pożarnicze- OSP Jędrzejewo, 

I miejsce zawodach Sportowo- Pożarniczych kategoria: Kobiece Drużyny- Pożarnicze 
-OSP Kamionka, 

II miejsce zawodach Sportowe- Pożarniczych kategoria: Kobiece Drużyny-Pożarnicze 

-OSP Jędrzejewo, 
III miejsce zawodach Sportowe- Pożarniczych kategoria: Kobiece Drużyny-Pożarnicze 

- OSP Sokołowo, 

natomiast w kategorii seniorzy: 

I miejsce zawodach Sportowo- Pożarniczych kategoria: Seniorzy- OSP Lubasz II, 

II miejsce zawodach Sportowo- Pożarniczych kategoria: Seniorzy- OSP Krucz, 

III miejsce zawodach Sportowo- Pożarniczych kategoria: 

 Seniorzy- OSP Prusinowo. 

Miejsce zawodów zostało wybrane nieprzypadkowo. Ochotnicza Straż Pożarna w 

Prusinowie obchodziła 75-lecie istnienia. Została założona w 1948roku. Jednostka ma 

bogatą tradycję 

i imponującą historię. Powstała z inicjatywy, Zygmunta Kurzawskiego oraz Mariana 

Kotasy. Pierwszym Prezesem jednostki został mianowany jeden z założycieli druh 

Fabian Chmielnik. Funkcje komendanta pełnił druh Zygmunt Kurzawski. Strażacy 

służyli i służą lokalnej społeczności. W ciągu 75-lecia istnienia, Ochotnicza Straż 

Pożarna w Prusinowie zorganizowała wiele zawodów strażackich w Gminie Lubasz. 

Jednostka brała czynny udział i wyróżniała się w konkurencjach w latach 1983r. 1988r. 

1998r. oraz 2018r. Druhowie wspierają mieszkańców i inne jednostki. W historii 

jednostki zasłużyli się następujący prezesi: Zygmunt Kurzawski, Mieczysław 

Lesiewicz, Tadeusz Jarosz, Marian Dziaduch 

oraz Józef Cichorek. Obecnie funkcję prezesa sprawuje Łukasz Bednarek. 

Funkcję komendanta OSP Prusinowo po druhu Zygmuncie Kurzawskiego przejął 

Telesfor Garstka, który pełnił ten rząd przez sponad 30 lat. Obecnie komendantem jest 

Benedykt Lesiewicz. Druhowie z OSP Prusinowo biorą udział we wszystkich 

ważnych uroczystościach. Reprezentują jednostkę w zawodach strażackich gdzie 

wykazują się wybitnymi umiejętnościami i sprawnością. 

W tym roku dostali się na Zawody Powiatowe w Połajewie z wynikiem 7 miejsca na 

11 drużyn. Gratulujemy tak wspaniałych osiągnięć. 

- aktywnością wykazuje się klub Nordic - Walking, który realizuje projekt „Historia 

w pałacach zapisana".". Jest to projekt, którego celem jest połączenie aktywnego 

wypoczynku tj. rekreacyjnego marszu z kijkami z poznawaniem historii pałaców 

usytuowanych w okolicy. Dofinansowany ze środków budżetowych Gminy Lubasz. 

Zaplanowano 3 rajdy do pałaców w: Sławnie, Gniewomierzu. Odbył się już pierwszy z 

nich do pałacu w Sławnie. Następny do Gniewomierza jest już zaplanowany. Rajdy 

cieszą się ogromnym zainteresowaniem, a organizatorzy zmuszeni są ograniczać liczbę 



chętnych do 60 osób. Gratulujemy pomysłu. 

Na zakończenie chciałbym wszystkim mieszkańcom życzyć udanego wypoczynku 

i bezpiecznego pobytu na wakacjach”. 

 

Do informacji Wójta nie było zapytań. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do  kolejnego punktu porządku sesji a mianowicie do 

Sprawozdania działalności Młodzieżowej Rady Gminy w roku szkolnym 2022/2023, które 

przedstawiła jej Przewodnicząca Kalina Żaczek. 

 

Ad 2. Podsumowanie działalności Młodzieżowej Rady Gminy w Lubaszu w roku szkolnym 

2022/2023.- przedstawienie sprawozdania. 

 

Powiedziała :”Młodzieżowa Rada Gminy działa na podstawie art.30 ust.1. ustawy o 

samorządzie gminnym(Dz.U.2015poz.1515 ze zm.) oraz uchwały NrXVI/121/15 Rady 

Gminy Lubasz z dnia 11 grudnia 2015 roku w sprawie Młodzieżowej Rady Gminy. Zasady 

działania, cel i zadania MGR oraz tryb wyboru członków określa statut Młodzieżowej Rady 

Gminy.Od początku roku szkolnego młodzi radni rozpoczęli przygotowania do 

przeprowadzenia wyborów uzupełniających do Młodzieżowej Rady Gminy Lubasz. Wybory 

zostały zaplanowane i przeprowadzone 27 września 2022r. Na dwa tygodnie przed wyborami 

trwała kampania wyborcza, gdzie kandydaci mogli zaprezentować swoje programy.  

W wyniku wyborów ukształtował się następujący skład MRG Lubasz: 

1.Kalina Żaczek – przewodnicząca 

2.Larysa Ciesiółka 

3.Jagoda Urban - z- ca 

4.Artur Madaj - z-ca 

5.Artur Jastrzębski 

6.Nikodem Pielka 

7.Michalina Rokita 

8.Cyprian Smolak 

9.Maria Milewska 

10.Patrycja Łusiewicz 

11. Marta Urban 

Radni złożyli uroczyste ślubowanie podczas sesji Rady Gminy – 6 grudnia 2022r. W skład 

Młodzieżowej Rady Gminy weszli uczniowie ze Szkoły Podstawowej z Lubasza oraz Szkoły 

Podstawowej z Miłkowa. Spotkania rady odbywały się raz w tygodniu w PSP w Lubaszu. 

Jeszcze przed wyborami, 9 września radni Młodzieżowej Rady Gminy Lubasz wyjechali do 

Starej Łubianki na I Zlot Młodzieżowych Rad Wielkopolski. W zlocie uczestniczyło 14 

Młodzieżowych Rad Gmin i Powiatów Wielkopolski. Wśród zaproszonych gości byli: Łukasz 

Rzepecki – doradca prezydenta ds. Polityki młodzieżowej, Jacek Bogusławski – członek 

Zarządu Województwa Wielkopolskiego, Mirosława Rutkowska – Krupka – radna Sejmiku 

województwa Wielkopolskiego, Adam Szejnfeld – Senator RP, Marcin Porzucek – Poseł na 

Sejm RP, Krzysztof Paszyk – Poseł na Sejm RP. Gospodarzem wydarzenia był wójt 

Szydłowa – Tobiasz Wiesiołek oraz Młodzieżowa Rada Szydłowa. Każda Młodzieżowa Rada 

przygotowała krótką 3 minutową prezentację na temat swojej działalności, którą 

zaprezentowała. Bardzo ważnym punktem Zlotu był panel dyskusyjny. Tematów było kilka, 

były bardzo różnorodne- bo zaczynając od patriotyzmu, przez zieloną przyszłość, solidarny 

obywatel, cyfrową przyszłość a kończąc na sprawach przedsiębiorczej młodzieży. Każda 

grupa podczas burzy mózgów podsuwała problemy i pomysły na ich rozwiązanie. W wyniku 

przeprowadzonej debaty został opracowany dokument - Manifest Młodego Pokolenia, który 



zawierał wszystkie opinie i sugestie od radnych juniorów. Debata i dyskusja podczas panelu 

była bardzo ciekawa. Oto kilka wybranych postulatów z poszczególnych obszarów: 

PATRIOTYZM 

 Oczekujemy obiektywnego przedstawienia patriotyzmu i wydarzeń historycznych 

 Oczekujemy wsparcia dotacyjnego lokalnych przedsiębiorców 

 Oczekujemy gwarancji polskim przedsiębiorcom dobrych warunków do rozwoju 

swoich biznesów 

 Chcemy obowiązku uczestnictwa w wyborach 

 Żądamy niwelowania agresywnych zachowań 

CYFROWA PRZYSZŁOŚĆ 

 Żądamy zwiększenia edukacji w zakresie zawodów przyszłościowych 

 Oczekujemy zwiększenia nacisku na weryfikację wieku użytkowników internetu 

 Oczekujemy organizacji w ośrodkach gminnych i miejskich warsztatów 

poszerzających kompetencje w zakresie informatyki 

PRZEDSIĘBIORCZA MŁODZIEŻ 

 Żądamy dodatkowych zajęć w szkołach z ekonomii i przedsiębiorczości 

 Oczekujemy ułatwienia w dostępie do dofinansowań 

 Oczekujemy w drożenia płatnych praktyk 

 Żądamy wspierania małych przedsiębiorstw 

ZIELONA PRZYSZŁOŚĆ 

 Wnioskujemy o szkolenia w zakładach pracy z zakresu ochrony środowiska oraz 

edukację ekologiczną osób starszych 

 Żądamy powołania rzecznika praw zwierząt i przyrody 

 Oczekujemy zwiększenia kar za brak segregacji śmieci 

 Oczekujemy zwiększenia środków finansowych i inwestycji w schroniskach dla 

zwierząt oraz wyższych kar dla nielegalnych hodowli zwierząt 

SOLIDARNY OBYWATEL 

 Oczekujemy zwiększenia szacunku dla zawodów odpowiedzialności społecznej 

 Żądamy dopuszczenia młodych ludzi do głosu w ważnych społecznie kwestiach i 

powstania Parlamentu Młodzieżowego 

 Żądamy zwiększenia godzin pomocy psychologicznej i psychiatrycznej dla każdej 

grupy społecznej 

 Postulujemy zaprzestania działań mających na celu dehumanizację osób/ugrupowań 

Wydarzenie było doskonałą okazją do wymiany doświadczeń i pomysłów oraz budowania 

środowiska młodych ludzi aktywnie działających na rzecz swoich małych ojczyzn. Po raz 

pierwszy na taką skalę zostało zorganizowane spotkanie młodych ludzi aby wymienili swoje 

doświadczenia.  

Młodzi radni na początku roku szkolnego opracowali plan pracy. W ramach zaplanowanych 

działań przygotowaliśmy odezwę do mieszkańców z okazji Narodowego Dnia 

Niepodległości, która została opublikowana na stronie Urzędu Gminy a następnie odczytana 



podczas obchodów 11 Listopada na cmentarzu przy grobie Powstańców Wielkopolskich.  

Dla przypomnienia prezentujemy tekst wspomnianej odezwy. 

 

ODEZWA DO MIESZKAŃCÓW GMINY LUBASZ 
w związku ze zbliżającym się 

Narodowym Świętem Niepodległości. 
Drodzy Mieszkańcy Gminy Lubasz! 

Młodzieżowa Rada Gminy Lubasz, ma zaszczyt zwrócić się do wszystkich Mieszkańców Gminy Lubasz 

z radosnym przesłaniem, że oto zbliża się 11 listopada – 104 rocznica odzyskania Niepodległości 

naszej Ojczyzny – Polski. 
To właśnie 104 lata temu, 11 listopada Rada Regencyjna przekazała Józefowi Piłsudskiemu naczelne 

dowództwo wojsk polskich i zadanie utworzenia rządu narodowego. 18 listopada powstał pierwszy 

oficjalny rząd niepodległej Polski z Jędrzejem Moraczewskim na czele, a 22 listopada Józef Piłsudski 

objął najwyższą władzę, jako Tymczasowy Naczelnik Państwa. 
Jesteśmy świadomi, jak długa i uciążliwa była walka o niepodległość. Pamiętamy tych, co polegli na 

polach bitew w powstaniach: listopadowym, krakowskim, styczniowym i wielkopolskim. 
Dla nas będą zawsze żołnierzami wolności. 
                                                              Obywatele! 
Dzień 11 listopada 2022 roku niesie wszystkim radość z wolności i suwerenności państwa. Otwiera 

przed nami, młodymi, szerokie horyzonty rozwoju. Odkrywa przestrzeń, którą należy mądrze 

zagospodarować dla przyszłych pokoleń. My, młode pokolenie, patrzymy na świat szeroko, cenimy 

współpracę z Unią Europejską oraz wszystkimi podmiotami, dla których wartością jest pokój, 

demokracja, wolność i tolerancja.  
Chcemy pracować i współpracować dla lepszego jutra, świata bez wojen i cierpienia, świata, w 

którym będziemy dbać o naszą planetę. 
                                                       Drodzy Mieszkańcy! 
Cieszmy się wolnością i niepodległością Ojczyzny naszej – Rzeczypospolitej Polskiej! 

Młodzieżowa Rada Gminy Lubasz 
Lubasz, 11 listopada 2022r 

Na listopad zostały zaplanowane Dni tolerancji i życzliwości, ponieważ 16 listopada 

obchodzimy Dzień Tolerancji. Po raz kolejny radni zaangażowali całą społeczność szkolną. 

W tym dniu uczniowie przyszli kolorowo ubrani. Najbardziej kolorową klasą w kategorii klas 

I – IV była klasa II b, natomiast w kategorii klas V – VIII klasa Vd. Oprócz dyplomu klasy 

otrzymały nagrodę w postaci niepytanego dnia, uzgodnionego z wychowawcą.  W dniach 

23.11 i 24.11.2022r. odbyły się warsztaty dla uczniów klas 6 - 8 i klas piątych w PSP Lubasz i 

w klasach 8a i 8b w PSP w Miłkowie. Tematem warsztatu było pytanie kluczowe: „W jaki 

sposób mogę promować pozytywne, oparte na szacunku zachowania wobec drugiego 

człowieka?” Warsztaty przeprowadziła pani Małgorzata Kabacińska. Celem warsztatów było 

uświadomienie, na czym polega idea otwartości i empatycznych relacji z innymi ludźmi oraz 

doskonalenie takich umiejętności, jak: współpraca w grupie, budowanie pozytywnych relacji 

między ludźmi, argumentowanie, kreatywność. 

Aby dni tolerancji i życzliwości trwały jak najdłużej, radni Młodzieżowej Rady Gminy 

Lubasz, zaproponowali uczniom zadanie do realizacji aż do Świąt Bożego Narodzenia. Radni 

w komunikacie wystosowali apel do wszystkich, aby być tolerancyjnym i życzliwym nie 

tylko z okazji święta ale przez cały czas. Zadanie polegało na tym, że w czasie godziny 

wychowawczej uczniowie mieli porozmawiać na temat życzliwości, konieczności 

okazywania innym szacunku i korzyści, jakie wynikają z otwartej i miłej postawy wobec 



innych ludzi. Następnie mieli wspólnie stworzyć plakat, na którym zostaną umieszczone złote 

myśli propagujące życzliwe zachowanie. Gotowy plakat uczniowie powiesili na drzwiach 

klasowych. Pod plakatem przygotowali ogłoszenia z tzw. „zrywkami”. Znalazły się tam takie 

hasła, jak:, np.: 

 spraw dziś swojemu rodzicowi przyjemność, np. wynieś śmieci 

 pomóż osobie starszej 

 uśmiechnij się do spotkanej osoby 

 porozmawiaj z kimś, kto tego potrzebuje 

 pomóż koledze w nauce 

Każdy kto zerwał karteczkę, wykonał zadanie, mógł podać dalej wybranej osobie. W ten 

sposób akcja nabrała szerszego zasięgu. Wszystkie wydarzenia dokumentowaliśmy robiąc 

zdjęcia.  

W styczniu trwały prace nad przygotowaniem ankiety dla seniorów. Mimo, że radni to ludzie 

młodzi ale bardzo interesują się ludźmi starszymi. Przygotowując ankietę pragnęliśmy się 

dowiedzieć, jakie potrzeby mają seniorzy, w czym można im pomóc lub jak umilić czas. W 

ankiecie znalazły się pytania dotyczące aktywności, w których seniorzy chcieliby 

uczestniczyć, było pytanie dotyczące trudności z jakimi spotykają się starsi ludzie, ulubionej 

formy spędzania czasu, czy też pytanie: Czy skorzystałaby Pani/Pan z propozycji: 

1. Wspólnego spaceru z ludźmi młodymi?  

2. Głośnego czytania książek seniorom w bibliotece?  

Ankieta została rozdana wśród uczniów szkoły podstawowej w Lubaszu i Miłkowie w celu 

przekazania swoim dziadkom i babciom. Z przeprowadzonych badań wynika, że seniorzy 

najbardziej potrzebują opieki i towarzystwa, wycieczek, pomocy w różnych aktywnościach, 

integracji, rehabilitacji i pieniędzy. Ulubioną formą spędzania czasu przez seniorów jest 

oglądanie filmów, rozwiązywanie krzyżówek, pieczenie i gotowanie, spacery, spotkania, 

odpoczynek. Okazało się, że nasi seniorzy to ludzie bardzo aktywni i ciekawi świata. Z chęcią 

skorzystaliby z warsztatów komputerowych i artystycznych oraz zajęć ruchowych. Niestety 

wielu z nich narzeka na problemy zdrowotne, brak transportu i pieniędzy. Niektórzy z nich 

skorzystaliby z bezpłatnego posprzątania mieszkania czy umycia okien. Młodzi radni 

najbardziej ucieszyli się, że seniorzy chętnie skorzystaliby ze wspólnego spaceru z młodymi 

oraz spotkania w bibliotece przy głośnym czytaniu książek. Tę formę współpracy z seniorami 

pragniemy rozpocząć już po wakacjach. 

15 marca 2023r. spotkaliśmy się z Wójtem Gminy Lubasz – panem Marcinem Filodą. Takie 

spotkania odbywają się cyklicznie. Są okazją do podsumowań oraz dyskusji na bieżące 

tematy związane ze współpracą młodych ludzi z władzami gminy. Na początku spotkania Pan 

Wójt poinformował młodzież o realizacji bieżących zadań samorządu, następnie opiekun 

MRG p. Małgorzata Kabacińska przedstawiła działania radnych, które zostały zrealizowane 

 w I półroczu. Najciekawszym elementem spotkania było przedstawienie wyników 

wspomnianej ankiety. Omówione zostały także działania na miesiąc kwiecień. Radni 

podsumowali spotkanie, jako bardzo potrzebne i konstruktywne, ponieważ utwierdziło ich 

 w przekonaniu, że to co robią ma sens. 

14 kwietnia uczestniczyliśmy w akcji „Łączą nas drzewa”. Tegoroczna edycja dedykowana 

była pamięci Jana Pawła II. Sadziliśmy sosnę i brzozę wspólnie z p. Wójtem, pracownikami 

Urzędu Gminy, OSP Krucz, leśnikami z Nadleśnictwa Krucz oraz uczniami Zespołu Szkół 

Leśnych w Goraju. Dla młodych radnych była to lekcja ekologii oraz możliwość zdobycia 

umiejętności dotyczących sadzenia drzew. 



Kolejnym działaniem była organizacja Dnia Ziemi przy współudziale Gminnego Ośrodka 

Kultury i Urzędu Gminy. 

Mimo, iż Dzień Ziemi obchodzimy 22 kwietnia, to w naszej gminie wielkie sprzątanie odbyło 

się w czwartek 20 kwietnia. Uczniowie naszej szkoły wraz z nauczycielami rozpoczęli ten 

dzień wiecem na cześć Ziemi. Klasy I – III spotkały się na boisku przy „kolorowej” szkole a 

starsze klasy nad jeziorem przy amfiteatrze. Każda klasa przygotowała transparent z hasłem 

promującym zdrowe środowisko lub zachęcającym do dbania o naszą planetę. Oto 

przykłady:” Narodzie, pomóż przyrodzie”, ”Walcz o przyszłość”. To tylko wybrane hasła  

z licznie przygotowanych przez uczniów. Oprócz nawoływania do zmiany zachowań wobec 

naszego otoczenia każda klasa przygotowała przejmujący w swojej treści list do Ziemi.  

W sprawozdaniu przytaczamy fragment listu Dominiki z klasy 8d : 

„Kochana Ziemio! 

Na początku naszego listu, chcielibyśmy Tobie bardzo podziękować za to, że jesteś. Wiemy 

jacy w obecnych czasach są ludzie, nie szanują nikogo i niczego. Są bardzo egoistyczni i 

narcystyczni – myślą tylko i wyłącznie o sobie, nie zwracają uwagi na innych, czym 

doprowadzają do okropnych rzeczy. Świat, w którym żyli wieki temu nasi przodkowie, może 

przestać istnieć. Zanieczyszczenie środowiska spowodowane przez ludzi wyrządziło ogromne 

zniszczenia. Woda w polskich rzekach jest tak zanieczyszczona, że codziennie tysiące ryb 

umiera, a woda w Morzu Bałtyckim od kilku lat nie zachęca do pływania. Ludzie wyrzucają 

śmieci na każdym kroku, zamiast wyrzucić papierek czy butelkę po napoju do kosza na śmieci 

wolą wyrzucić odpad obok pojemnika. Nie zwracają uwagi na to, że tworzywa sztuczne 

potrzebują wielu lat na całkowite rozłożenie.  

Nasza szkoła postanowiła sprzeciwić się takiemu zachowaniu. Razem z nauczycielami 

przeszliśmy się ulicami Lubasza aby pozbierać odpady, które zostały pozostawione w 

nieodpowiednich miejscach a zarazem dać dobry przykład osobom mieszkającym w naszej 

okolicy i nie tylko. Wierzymy, że nasze zachowanie zachęciło dużą część społeczności do 

zastanowienia się nad swoim postępowaniem. Bardzo ważne jest uświadomienie ludziom, jak 

wielkie znaczenie ma dbanie o środowisko. Jeśli nic z tym nie zrobimy skutki naszego 

postępowania zostaną przez nas szybko zauważone. Już teraz przez ocieplenie klimatu tereny 

podbiegunowe ulegają topnieniu, niedźwiedzie polarne i inne zwierzęta zamieszkujące tamte 

tereny przymusowo obniżyły jakość swojego życia, brakuje dla nich pożywienia a 

powierzchnia, którą zamieszkują stale się zmniejsza. Dziura ozonowa, która znajduje się 

głównie przy terenach podbiegunowych nadal istnieje, przez co, do Ziemi dociera 

niebezpieczne promieniowanie ultrafioletowe, które u ludzi może doprowadzić do zmian 

nowotworowych poprzez uszkodzenie komórek i materiału genetycznego. Codziennie na 

całym świecie miliardy pojazdów porusza się po drogach, produkując tym samym duże ilości 

spalin, które przyczyniają się do powstawania smogu, który w obecnych czasach jest 

poważnym problemem nie tylko w Polsce lecz na całym świecie. Smog dla naszego życia jest 

niebezpieczny, zwiększone ryzyko zapadalności na choroby układu oddechowego, układu 

krążenia oraz układu nerwowego, skrócenie długości i jakości życia a do tego zwiększone 

ryzyko chorób nowotworowych nie brzmi za ciekawie, dlatego sprzeciwiliśmy się i 

sprzeciwiać będziemy się dalej niszczeniu środowiska i planety. Musimy zacząć działać... 

Z wielką troską o Ziemię wypowiedzieli się pozostali uczniowie od klasy I do VIII. Oprócz 

tego radni Młodzieżowej Rady Gminy, którzy zainicjowali to wydarzenie postanowili 

wyróżnić najciekawsze listy. 

 W kategorii klas I – III poszczególne miejsca zajęły klasy: 

I miejsce - klasa I a 

II miejsce – klasa II a 

III miejsce – klasa III a 



 

W kategorii klas IV – VIII: 

I miejsce – klasa VIII d 

II miejsce – klasa V a 

III miejsce – klasa V b 

Wyróżnione klasy otrzymały dyplomy.  

Po prezentacji listów uczniowie wraz z nauczycielami rozeszli się na przydzielone tereny 

 i rozpoczęli sprzątanie. Z należytą starannością posprzątaliśmy teren wokół pałacu, jeziora 

 i wyznaczone ulice. Niestety, śmieci było dużo! Na zakończenie sprzątania czekała nagroda. 

Była to drożdżówka. To był dobry dzień dla Ziemi. Powinniśmy to robić częściej. 

Ostanie działanie dotyczyło uczczenia 34 rocznicy wyborów 4 czerwca 1989r. Radni 

Młodzieżowej Rady Gminy Lubasz zaprosili wychowawców i uczniów klas 4 - 8 do 

uczczenia wydarzeń, które są symbolem upadku komunizmu w Polsce. 

Celem naszych działań było włączenie się w kształtowanie postaw obywatelskich oraz 

utrwalanie wśród młodych ludzi ważnych wydarzeń z historii naszego państwa. W związku z 

tym poprosiliśmy klasy 4- 8 o przygotowanie podczas godziny z wychowawcą plakatu 

informującego o tym wydarzeniu. Przygotowany plakat uczniowie przykleili na drzwiach 

swojej klasy. Oprócz tego, radni odwiedzali klasy i przekazywali informacje dotyczące 

okoliczności przeprowadzenia wyborów 4 czerwca i ich konsekwencji”. 

 

Do sprawozdania radni nie wnieśli zapytań. 

 

Następnie Wójt wraz z Przewodniczącą RG wręczyli podziękowania dla radnych MRG, 

którzy skończyli już swoja kadencję oraz dla jej opiekuna pani Małgorzaty Kabacińskiej. 

 

PRZERWA 

 

WZNOWIENIE OBRAD  

 

Projekty wszystkich uchwał zostały omówione podczas posiedzenia Wspólnych Komisji 

Rady Gminy w dniu 27 czerwca br. i dlatego po uzgodnieniach projekty uchwał przedstawiła 

Przewodniczącą Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska, a uchwały dotyczące sfery budżetowej 

przedstawiła Skarbnik Gminy- Renata Fąferek. 

 

Ad 3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

ad 1) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w Gminie Lubasz na rok 2023 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Lubasz na rok 2023.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 



ZA (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Lucyna 

Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz, Michał Stawujak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 12 za, nieobecnych 3. 

Uchwała nr LIV/417/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 2) określenia stawki za kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu 

rodzicom dzieci, młodzieży i uczniów z niepełnosprawnościami kosztów przewozu do 

placówek oświatowych 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie określenia stawki za kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą do 

ustalenia zwrotu rodzicom dzieci, młodzieży i uczniów z niepełnosprawnościami kosztów 

przewozu do placówek oświatowych.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Lucyna 

Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz, Michał Stawujak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 12 za, nieobecnych 3. 

Uchwała nr LIV/418/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 3) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze działki nr 116/4 we 

wsi Kruteczek 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze 

działki nr 116/4 we wsi Kruteczek.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 



ZA (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Lucyna 

Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz, Michał Stawujak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 12 za, nieobecnych 3. 

Uchwała nr LIV/419/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 4) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Działkowej we 

wsi Dębe 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy 

Działkowej we wsi Dębe.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Lucyna Urbaniak – 

Pielka, Kazimierz Wicher 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Estera Nobik  

NIEOBECNI (3) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz, Michał Stawujak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto większością głosów 11 za, wstrzymuje się 1,  

nieobecnych 3. 

Uchwała nr LIV/420/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 5) nadania nazwy przedłużeniu ulicy Porzeczkowej w miejscowości Lubasz 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie nadania nazwy przedłużeniu ulicy Porzeczkowej w miejscowości 

Lubasz.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 



ZA (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Lucyna 

Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz, Michał Stawujak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 12 za, nieobecnych 3. 

Uchwała nr LIV/421/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 6) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

na obszarze działki nr 49 we wsi Dębe 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego na obszarze działki nr 49 we wsi Dębe.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Lucyna 

Urbaniak – Pielka  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz, Michał Stawujak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 11 za, wstrzymuje się 1, 

nieobecnych 3. 

Uchwała nr LIV/422/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 7) rozpatrzenie petycji L.H. 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie rozpatrzenie petycji L.H..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 



Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Lucyna 

Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz, Michał Stawujak 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 12 za, nieobecnych 3. 

Uchwała nr LIV/423/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 8) w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z terenów publicznych położonych przy 

Jeziorze Wielkim w Lubaszu 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z terenów publicznych położonych 

przy Jeziorze Wielkim w Lubaszu.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Lucyna 

Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz, Michał Stawujak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 12 za, nieobecnych 3. 

Uchwała nr LIV/424/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 9) zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok 
 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek odczytała projekt uchwały. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Lucyna Urbaniak – 

Pielka, Kazimierz Wicher 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 



Estera Nobik  

NIEOBECNI (3) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz, Michał Stawujak  

 

 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto większością głosów 11 za, wstrzymuje się 1, 

nieobecnych3. 

Uchwała nr LIV/425/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 10) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 2023-2036 

 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek odczytała projekt uchwały. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz na lata 

2023-2036.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Elżbieta Nowak, Lucyna Urbaniak – 

Pielka, Kazimierz Wicher 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Nowak  

NIEOBECNI (3) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz, Michał Stawujak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto większością głosów 11 za, wstrzymuje się 1, 

nieobecnych 3. 

Uchwała nr LIV/426/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 11) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko - Trzcianeckiemu w m. 

Krucz 

 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek odczytała projekt uchwały. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko - 

Trzcianeckiemu.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 



ZA (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Lucyna 

Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz, Michał Stawujak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 12 za, nieobecnych 3. 

Uchwała nr LIV/427/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 12) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko - Trzcianeckiemu w m. 

Bzowo 

 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek odczytała ostatni projekt uchwały. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko - 

Trzcianeckiemu w m. Bzowo.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend, Sławomir Dams, Katarzyna Fiałkowska, Monika Golik, 

Andrzej Macyszyn, Jacek Michalak, Estera Nobik, Andrzej Nowak, Elżbieta Nowak, Lucyna 

Urbaniak – Pielka, Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Janusz Borowiak, Paweł Dobosz, Michał Stawujak  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 12 za, nieobecnych 3. 

Uchwała nr LIV/428/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 4. Wolne głosy i wnioski. 

 

Pani I.D. – poprosiła o podanie wyników głosowania dotyczącego uchwały nr 6 w sprawie: 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 

obszarze działki nr 49 we wsi Dębe. 

PRG – podała wyniki głosowania uchwały nr 6. 

radny K. Wicher -  powiedział i zaapelował do radnych aby jeszcze raz zastanowić się nad 

wnioskiem formalnym, który złożyłem w sprawie działki nr 49 w m. Dębe.? 

Wójt i PRG – podsumowali, że rada podejmie swoją decyzję głosując, każdy ma prawo mieć 

swoje zdanie. 

 

 

 

 



 

Ad 5. Zakończenie obrad. 
 

 Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz wobec wyczerpania porządku zamknęła obrady LIV sesji Rady 

Gminy Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz. 17:00. 

Przewodnicząca                                                                                

Rady Gminy Lubasz 

                                                                                                           Żaneta Andrzejewska 

 

Przygotował(a): Elżbieta Janasek 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


